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 Interpelacja 

w sprawie oznaczenia zakazu kąpieli w fontannach. 

 

W zeszłym roku złożyłem interpelację w sprawie jakości wody w miejskich fontannach. W udzielonej 

odpowiedzi1 Pan Prezydent stwierdził: „fontanny stanowią element architektury miejskiej, a woda w nich 

krążąca nie służy do picia i kąpieli. Ponadto zgodnie z regulaminem parkowym (pkt 9) obowiązuje zakaz 

wchodzenia do basenów i fontann”. Odpowiedź zawierała również informację na temat sposobu utrzymywania 

czystości wody oraz kontrolowania jej składu w przypadku poszczególnych wodotrysków. W niektórych 

fontannach używana jest bieżąca woda z wodociągów, w innych woda krąży w zamkniętym obiegu, ale jest 

poddawana oczyszczaniu i uzdatnianiu, a w jeszcze innych w żaden sposób oczyszczana nie jest. Jedne 

fontanny częściej poddawane są kontroli, inne wcale. Nawet w przypadku wodotrysków, gdzie woda jest 

oczyszczana, można mieć obawę, że znajdują się w niej jakieś zarazki. Szokujący materiał opublikowała w 2017  

roku telewizja WTK, który przedstawiał pijanego mężczyznę wypróżniającego się do fontanny Wolności. Od 

różnych osób słyszałem, że to wcale nie rzadkość, ponieważ wodotryski służą niektórym do mycia się, 

załatwiania różnych potrzeb fizjologicznych, a wandale wrzucają do nich śmieci. 

Ostatnio byłem świadkiem jak w fontannie Wolności kąpały się małe dzieci. Niektóre z nich leżały w 

wodzie po samą szyję, niejedno dziecko miało mokre włosy, stąd można przypuszczać, że mogło napić się 

przypadkiem tej wody. Na pewno zabawa w fontannie sprawiała im radość, ale czy było to bezpieczne? W 

pobliżu byli rodzice tych dzieci, tylko pojawia się pytanie, czy mieli oni świadomość, że woda w fontannie nie 

służy do kąpieli i że jakość tej wody jest inna niż wody z kranu? Nie zauważyłem na tej fontannie żadnej 

informacji o tym, że nie należy się w niej kąpać. Nie zauważyłem również żadnego strażnika miejskiego, który 

udzieliłby takiej informacji. W związku z powyższym proszę o udzielenie odpowiedzi na następujące pytania: 

1) Czy na fontannach w Poznaniu znajdują się oznaczenia informujące mieszkańców o tym, że 

znajdująca się w nich woda nie nadaje się do picia ani do kąpieli? Jeśli tak, to przy jakich? 

2) Czy w tym roku strażnicy miejscy podejmowali jakieś działania zmierzające do informowania 

mieszkańców o przeznaczeniu fontann? 

3) Jakie nowe fontanny zostały uruchomione w Poznaniu od ostatnich 12 miesięcy i w jaki sposób 

kontrolowana jest w nich jakość wody, a także w jaki sposób ta woda jest oczyszczana? 
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